

Michael Curschmann

President of / Präsident des Linen Weavers SDC e.V. Schönwalde

Crazy Rail Dance 2022

On 18 September, the **Crazy Rail Dance** took place again in Berlin for the first time since 2020. This event is organized by the CRAZY EIGHTS SQUARE DANCE CLUB. Dancing took place at the Berlin Ostbahnhof (East Side Station). From 11 am to 1 pm about 30 square dancers, most of them in traditional outfits, from Berlin and the surrounding area met to present our hobby to the constantly changing audience.

Callers were Hans Krackau from the Crazy Eights and Frank Heber from the Berlin Swinging Bears. They presented mainly singing calls with a selection of music from all styles. Between the dance rounds, the two briefly explained to the audience again and again what square dancing is all about and also drew attention to their upcoming beginner courses.

During the dance rounds, many people stopped again and again to watch the hustle and bustle. The cameras of countless mobile phones were repeatedly pointed at the dancing squares. The dancers who were not dancing distributed flyers, and you could see them talking to the audience from time to time.

All in all it was a successful event, which hopefully could give square dancing some of the much needed publicity.

Crazy Rail Dance 2022

In Berlin fand am 18. September erstmals seit 2020 wieder der **Crazy Rail Dance** statt. Organisiert wird dieses Event vom CRAZY EIGHTS SQUARE DANCE CLUB E.V. Getanzt wurde im Berliner Ostbahnhof. Von 11:00 Uhr bis 13:00 Uhr trafen sich rund 30 Square Dancer, die allermeisten in traditionellem Outfit, aus Berlin und dem Umland, um dem ständig wechselnden Publikum unser Hobby zu präsentieren.

Caller waren Hans Krackau von den CRAZY EIGHTS und Frank Heber von den BERLIN SWINGING BEARS. Präsentiert wurden überwiegend Singing Calls mit einer Musikauswahl quer durch alle Stilrichtungen. Zwischen den Tanzrunden erklärten die beiden den Zuschauern immer wieder kurz, was es mit dem Square Dance auf sich hat, und machten auch auf ihre demnächst beginnenden Anfängerkurse aufmerksam.

Während der Tanzrunden blieben immer wieder viele Leute stehen, um dem quirligen Treiben zuzusehen. Die Kameras von unzähligen Handys waren immer wieder auf die tanzenden Squares gerichtet. Die Tänzer, die nicht mittanzten, verteilten Flyer, und man sah sie immer mal wieder im Gespräch mit den Zuschauern.

Es war alles in allem eine gelungene Veranstaltung, die hoffentlich auch dem Square Dance einiges von der dringend benötigten Außenwirkung geben konnte.